



Skolebestyrelsesmøde

Onsdag den 27. november

Kl. 17.30-20.00

Møde nr.: 3

Mødeleder:

Fraværende: Nina, Victoria, Christian, Anna, Pernille, Cecilie

Mikkel Frederiksen	Forperson
Karen Kyndesen Quinlan	Næstforperson
Nina Müller Nielsen	Forældrerep.
Lars Pedersen	Forældrerep.
Simon B. Christensen	Forældrerep.
Thomas Pierre Olsen	Forældrerep.
Christina Skov	Forældrerep.
Anna	Forældresup.
Christian Holm Donatzky	Ekstern Byrådsrep.
Martin Baake-Hansen	Helsingør Gymnasium
Vakant	Ekstern
Simon Svenstrup	Skoleleder
Bjarke Krøll Willemoes	Viceskoleleder
Cecilie Lorentzen - Pædagog	Medarb.rep.
Pernille Rytter - Lærer	Medarb.rep.
Olivia 9a	Elevrep.
Victoria 9a	Elevrep.

(B) Punkt til beslutning, (D) Punkt til drøftelse, (O) Punkt til orientering

Tids-punkt	Dagsordenspunkt	Bilag	Forbe-redelse	Referat	Ansvarlig
	Velkomst og godkendelse af dagsorden (B)				
17.30-17.35	Kvalitetsprogram sættes på under "fra bestyrelsesmedlemmer.				Mikkel
	Nyt fra elevrådet (D)				
17.35-17.50			Overvej om der er noget særligt, vi vil	Fra seneste elevrådsmøde: Badforholdene ved idræt Toiletter – f-fløj rengøring. – uhygiejnisk. Mangler ofte papir/ sæbe Spejle taget ned i toiletter ved kantinen – hvorfor?	Eleverne

		spørge eleverne om!	<p>Vinduer der ikke kan åbnes i f-fløj Forrum til F13 og UU-vejleder-kontor. Det gamle uu-vejledersrum</p> <p>Aftale: Der foreslås et møde/rundgang med pedel, center for ejendomme, elever og Bjarke I forhold til rengøring mm, og hvordan man giver besked, når noget mangler.</p> <p>Reminder til medarbejderne om rengøringsbogen på kontorgangen hvor problemer med rengøring kan noteres. (Bjarke er tovholder på dette)</p> <p>Mikrobølgeovn i kantinen. En ovn er ikke nok, især fordi mindre elever 3-6 klasse kommer og vil varme mad. Frokost-spisning i kantinen er kun for 7. - 9. klasse, men mindre elever henter deres skolemad. 0. - 6. årgang spiser med lærerne i klassen.</p> <p>(Simon tager en snak med de frivillige for afklaring og efterfølgende beslutning)</p> <p>Elevrådetsfest 7. - 9. årgang - d. 16. januar. Eleverne vil lave mad selv og spørger til økonomi. Aftalt at de laver et budget og forelægger Simon det.</p> <p>Bestyrelsen bakker op, og synes det er super med et arrangement, der kan ryste elever sammen på tværs af årgange</p> <p>Ure op i fællesrum - Eleverne er blevet lovet ure. (Bjarke går videre med det)</p>	

	Høring om servicehundede				
17.50-17.55	Drøftelse af hørings svar	X		Bilag er beklageligvis først sendt ud i dag. Bemærkning om at det er lidt restriktivt. At skyde gråspurve med kanoner, men bestyrelsen har ikke nogen høringskommentarer. Simon afsender/meddeler dette.	SI
Bestyrelsessammensætning					
17.55-18.05	Supplering da Robert ønsker at udtræde af bestyrelsen. Endvidere mangler vi et ordinært bestyrelsesmedlem i stedet for AC . <i>Thomas og Anna er interesseret i at indtræde. Christina spørges på mødet. Hvis alle suppleanter ønsker valg, så laves der lodtrækning.</i>			Alle tre ønskede at træde ind. Ved lodtrækning blev Thomas og Christina valgt som bestyrelsesmedlemmer. Vi har så nu kun en suppleant – nemlig Anna. Husk en erkendtlighed med tak for indsatsen til Robert. Eksterne: Helsingør Gymnasium stiller med Martin Baake-Hansen, der er uddannelsesleder m. bla ansvar for rekruttering. (indkaldes til næste møde) Mikkel venter på svar fra idrætsforeningens bestyrelse, der er positive.	SI Mikkel
Bestyrelsens principper (O) (årshjul)					
18.05-18.25	Kort status på <u>hvordan det går med implementeringen af princip for digital dannelse.</u>			<u>Digitalt princip</u> Olivia fortæller, at en del af eleverne synes det er fint ikke at have telefon, og at man får talt sammen/er sammen på en lidt anden måde. Så fra skepsis, er der helt klart flere der er positive. Nogle elever synes ikke det er en god ordning. Det opleves, at flere elever ikke har/siger de ikke har telefon med i skole, og at der derfor bliver afleveret færre.	Mikkel

	<p><u>Planlæg proces omkring revidering af samlet principprogram</u> Temabetyrelsesmøde med hele princippakken. Nok et bestyrelsesmøde efter nytår?</p> <p><u>Arbejdsgruppe Klassedannelse Lars, Thomas, leder, medarbejder, evt elev.</u> Der indkaldes til første møde som afholdes december/januar</p> <p><u>Arbejdsgruppe skole/hjem</u> <u>meddelesesbog: Karen, Simon Birger, Jeanette.</u> Udvalget mødes februar /marts , når meddelelsesbogen og elevstyrede samtaler er afprøvet. Dato fastlægges senere.</p>		<p>Olivia nævnte, at det hos en lærer fungerer godt, at når man blive råbt op, så afleverer man også sin telefon. Fra medarbejderne nævnes det, at det går ok og uden store problemer med den nye ordning. Dog bemærkes det, at i nogle klasser er det markant få elever, der har telefon med/afleverer telefon. Medarbejdere støder også på elever, der i pausen har telefon....</p> <p>Bestyrelsen er med på, at det tager noget tid før det bliver hverdag. Også at eleverne efterhånden vokser ind i det. Og at det bliver hverdag for de elever, der ikke har prøvet andet. Fase 2 leder og medarbejderene følger løbende op på hvordan det går med mobil-reglen.</p> <p>Udvalg der forbereder processen: Mikkel, Simon, Christina. Simon indkalder. Tanken er, at dette ikke kommer på det næste møde, men forventeligt på mødet efter.</p> <p>Simon indkalder – første møde uden elev.</p> <p>Næste møde efter elevstyrede skolehjem samtaler i jan/feb. Jeanette indkalder.</p>	
--	--	--	--	--

	Gruppen arbejder herefter videre.				
	Partnerskab Hornbæk og Hellebæk (årshjul)				
18.25-18.30	Kort orientering om samarbejdet og status			<p>2 årlige fællesarrangementer: Et for alle medarbejder og et for lærere Ledelsessparring ca 3 gange årligt.</p> <p>Samarbejdet tager udgangspunkt i et forpligtende samarbejde mellem de to skoler, der blev politisk besluttet for ca. 10 år siden, da der blev lavet ny skolestruktur.</p> <p>Bestyrelsen har ikke behov for samarbejde mellem bestyrelserne. Men måske kunne man ved bestemte temaer/udvalg vidensdele på bestyrelsesniveau. Dette på ad hoc basis.</p>	SI
	Karakterer				
18.30-18.40	Orientering om afgangsprøvekarakterer 2024 og socio-økonomisk reference.			<p>Bjarke orienterede om afgangsprøve-karakterer. Vi ligger godt, og i år som den folkeskole i kommunen med bedst karaktergennemsnit. I forhold til socio-økonomisk reference ligger vi også rigtig fint, og det er der stor tilfredshed med, da det siger noget om hvor meget vi "rykker eleverne" i forhold til socio-økonomisk udgangspunkt.</p> <p>Bjarke pointerede, at afgangskaracter er et øjebliksbillede, og vi selvfølgelig er optagede af at rykke alle elever så langt som muligt også på andre parametre, end det der lige gives karakterer i.</p> <p>Bestyrelsen pointerede, at det er vigtigt at fortælle den gode historie om karaktergennemsnit, da det bestemt har en stor betydning i forhold til branding af skolen.</p>	

18.40-18.50	Pause				
	Forældreinddragelse og henvendelser (B)				
18.50-19.05	<p><u>Trafikmøde</u> SI, BW, Thomas har haft dialog med BLV.</p> <p><u>Højskoleaften</u> Orientering</p> <p><u>Forældrehenvendelse vedr. visning af film</u></p>			<p>Afventer tilbagemelding fra Christina (medarbejder med trafik ansvar fra centeret By, Land og Vand BLV), bla. om parkering på banen s areal, mulighed for kiss and drive, trappe op fra banens areal , buslomme på saunte vej. Desuden blev der på mødet talt om mulighed for adfærdsændringer hos forældre.</p> <p>Der er lavet en aftale med Mathias fra "Center for digital pædagogik" Mathias kommer ud d 29/1 kl 17 til 19 Teamet er: Online fællesskaber Invitation udsendes fra bestyrelsen , så informationen ikke drukner. 1½ times oplæg en ½ time til debat /snak på årgange etc. Karen laver invitation</p> <p>Mikkel informerede kort om forældrehenvendelse. Er håndteret via dialog mellem faseleder og den pågældende forælder. BW oplyste at visning af film er et af de punkter vi fast berører ved den interne "vikaruddannelse/ vikarmøder"</p>	<p>BW, Thomas</p> <p>Karen</p> <p>Mikkel</p>
	Økonomi (O) (årshjul)			Mikkel oplyste om forældrehenvendelse og	
19.05-19.20	Drøftelse af skolens første budget udkast Første udkast (årshjul)		x	Simon gennemgik første budget udkast , samt hvordan økonomien tildeles og konteres på skolen. Som det har været drøftet på tidligere bestyrelsesmøde er vi udfordret på økonomien. Dels fordi skolenrne ikke længere for eftergiver mer-forbrug til segregerede elever og dels fordi	SI

	<p>Handleplan danner grundlag for budget 2025. Det kræver yderligere tilpasninger til starten af næste skoleår. Handleplan fremlægges.</p> <p>Ny model for fagbudgetter.</p>			<p>skolen pr august 2025 overgår til ny tildelingsmodel.</p> <p>Handleplanen og mekanismer i denne blev gennemgået.</p> <p>På kommende bestyrelsesmøde fremlægges 2. udkast til budget, som ønskes drøftet. Desuden foreslår ledelsen en drøftelse af om man i en årrække (fra skoleåret 25/26) skulle droppe lejrskoler (Giver årlig besparelse på estimeret 200.000 kr. årligt).</p> <p>Faste budgetter samt pulje til uforudset/udvikling. Blev bakket op af fagudvalgsforpersonerne.</p>	
	Diverse temaer fra bestyrelsesmedlemmer				
19.20-19.30	Kvalitetsprogram folkeskolen Drøftelser – samt afklaringer fra ledelse og medarbejdere			Punktet udskydes (til næste møde)	
	Nyt fra medarbejdere (O)				
19.30-19.40				Intet	
	Nyt fra ledelsen (O)				
19.40-19.50				Intet	SI
	Nyt fra formanden				
19.50-19.55				Intet	Mikkel
	Eventuelt samt opsamling på mødet (D)				
19.55-20.00				Mødet sluttede 20.10	Mikkel

Forslag til kommende punkter

- Overgange mellem børnehave/skole, Og mellem SFO og PUK
- Forslag om velkomstpakke for nye forældre (Karen)
- Lektielæsning, hvordan og hvor meget og feedback. (til drøftelse i bestyrelsen, medarbejdergruppen – evt til et senere kontaktførelsemøde/højskoleaften?)
- I forhold højt begavede elever: Screening m.m.
- Synlighed voksne i pauser/SFO
- Fastholdelse af af elever på 7. årgang. Fremadrettet strategi. (Lars).
- Forskelsbehandling mellem drenge og piger (Mikkel 3. årgang)
- Teknologiforståelse
- Chromebooks
-

Referent: Bjarke